
Referat generalforsamling for skolekredsen for Højskolen Marielyst lørdag den 10.5.25 

 

Dagsorden: 

 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af stemmetællere 

3. Bestyrelsens beretning 

4. Forstanderparrets beretning 

5. Det reviderede regnskab forelægges til orientering 

6. Forslag til revision af vedtægter v. bestyrelsens arbejdsgruppe  

7. Indkomne forslag 

8. Valg af to bestyrelsesmedlemmer og to suppleanter 

9. Fastsættelse af kontingent 

10. Eventuelt 

 

Ad 1. Tom Ahlqvist valgt som dirigent. Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var 
lovligt indkaldt, og at dagsordenen var i.h.t. vedtægterne. Der var 39 stemmeberettigede i 
forsamlingen 

Ad 2. Stemmetællere: Kristian Thøgersen og Anne-Grethe Lillelund  

Ad 3. Formandens beretning. Bestyrelsesformand René la Cour Sell fremlagde sin beretning 
til forsamlingens tilslutning 

Ad 4. Forstandernes beretning. Jesper Bertelsen Malene Bjerre fremlagde 
billedpræsentation af årets gang på højskolen og satte overskrifter på arbejdet med skolens 
fremtid. Forsamlingen tilsluttede sig beretningen.   

Ad 5.  Revideret regnskab. Forstanderen Jesper Bertelsen fremlagde regnskabet, til 
forsamlingens orientering (se årsrapporten, der ligger på hjemmesiden her) 

Ad 6. Ændring af vedtægter. Bestyrelsesmedlem Claus Torp gennemgik bestyrelsens 
arbejdsgruppes forslag til revision af vedtægterne. Claus pointerede, at hovedparten af de 
foreslåede ændringer enten blot er redaktionelle eller lægger op til modernisering af sprog.  



Vedtægtsændring blev derefter sendt til afstemning. 30 ud af 39 stemte for, hvormed forslaget 
blev vedtaget. De nye reviderede vedtægter er lagt på skolens hjemmeside her. 

 
 Ad 7. Indkomne forslag. Der var kommet to forslag til vedtægtsændringer til behandling fra 
tidligere formand Henning Poulsen: 

1.  At formanden vælges på generalforsamlingen 
2. At de to organisationer eller deres udpegede repræsentant skal betale kontingent 

Forslag nummer et blev sendt til afstemning, og 4 ud af 39 stemte for, og forslaget blev altså 
ikke vedtaget.  

Forslag nummer to er allerede imødekommet i bestyrelsens nye forslag til vedtægter, og 
dirigenten fik derfor forsamlingens godkendelse til ikke at behandle det.  

Ad 8. Valg til bestyrelsen: Valg af to bestyrelsesmedlemmer og to suppleanter 

Tom Ahlqvist og René la Cour Sell blev valgt til bestyrelsen uden modkandidater 

Gitte Aalborg og Knud Erik Rasmussen blev valgt til hhv. første- og andensuppleant. Ligeledes 
uden modkandidater.  

Lone Kimer sidder i det kommende år i bestyrelsen som repræsentant for Faglige Seniorer og 
May-Brit Horst sidder som repræsentant for Danske Seniorer 

Bestyrelsen konstituerede sig og ser nu sådan ud: René la Cour Sell (forperson), May-Brit 
Horst (næstforperson), Claus Torp, John Stævngaard, Per Svendsen, Tom Ahlqvist og Lone 
Kimer. Førstesuppleant Gitte Aalborg, anden suppleant Knud Erik Rasmussen 

Ad 9. Fastsættelse af kontingent. Bestyrelsen anbefalede en fastholdelse af det nuværende 
kontingent på 250 kr. årligt, hvilket forsamlingen bifaldt.  

Ad 10 Evt.  Formanden takkede Knud Erik Rasmussen, Helene Gade Brøndum og Arno 
Hansen for deres arbejde i bestyrelsen og bød nye velkommen. Ligeledes tak til dirigenten for 
kyndigt at lede os gennem generalforsamlingen.  

 

 


